
Matěj Wimmer: Moje snění 

 

                  Kdo by neměl sny. Takovou tu v uvozovkách myšlenku obsahující naši jedinečnou 

hodnotu. Konkrétně tím míním touhu po určitém cíli. Jeho největší kouzlo představuje 

proměnlivost či originalita u každého z nás. Jelikož každý člověk se projevuje specifickými 

přístupy k různým věcem, tak i sny přejímají nejednu podobu. Tudíž je významně ovlivňován 

individualitou. Nelze jej jakýmkoli způsobem ohraničit nebo uvěznit. Vlastní vlastnosti větru, 

duši romantika, prvky magičnosti a obsah naší mysli. Inu, jedním slovem nespoutanost. 

Osobně bych ho přiřadil jako pátý stavební pilíř Země – voda, vzduch, země, oheň i sen. 

                  Náměty nabývají forem nesoucích elementy typické pro dané jedince. Někdo sní o 

nekonečných kopcích zlata, jinému věčná sláva nedá spát, dalšímu vrtá hlavou krása, paleta 

témat opravdu svou pestrostí může konkurovat tropickému deštnému pralesu Amazonie. 

Ovšem, svět mocným vládcem jest. Občas bezcitně hýbe osudy nás všech. Často někde 

nadělí, jinde odebere. Tato nevyváženost mě poslední dobou velice děsí. Na rovinu, veškeré 

kouty naší planety, včetně těch nejvzdálenějších určitým způsobem nabízí nestejnoměrné 

podmínky pro život. Právě to slovo počínající písmenem n a končící é použiji k formulaci 

svého snu. Osud si každý píšeme sami. Neplatí to v případě jedné konkrétní, velmi dobře 

známé nemoci. V posledních časech kříží často cesty mnoha organismům. Bohužel, musím 

konstatovat, že nikdo před ní nemá dostatečně bezpečný úkryt. Atakuje všechny věkové 

kategorie. Napadá alkoholiky, narkomany i sportovce. Nezná bratra, většinou bojuje sama bez 

spojenců. Mluvím o rakovině. Málokterou jinou chorobu oplývají tak různorodé zvěsti. Žádné 

stvoření neví přesnou historickou dataci této nemoci. Problém spočívá ve vzniku, tělo svým 

vlastním přičiněním umožní celkovou genezi. Posléze nabyde lymfom moci, jež mu umožní 

převzít nad životem daného jedince kontrolu.     

                    Nikdo ji nemůžeme úplně fakticky vyloučit mimo naši mysl. Současná doba 

poskytuje faktory metastaticky ideální. Nicméně zde opravdu nastává hra typu štěstí/smůla. 

Představuje tichého i vytrvalého zabijáka, jenž opravdu nespoléhá na jeden pokus. Když 

poprvé selže, zkusí to znovu. Někdy před další „invazí“ dokonce zdokonalí své zbraně 

využitím poznatků z předešlých bojů.  Takže mým vroucným snem je vymyslet, zhmotnit a 

uvést na trh lék, který bez vedlejších negativních dopadů jednou navždy z daného organismu 

vymýtí všechny zárodky – kompletní zamezení dalšímu návratu. Prostě něco jako 

antikarcinomika, která odstartují stejnou éru jako penicilin.  

                      Závěrem bych ještě rád dodal. Co člověk, to osobnost, co sen, to cesta.   

    

 

   


